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Valtuutettu Koskela esitti seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
” Kokkolan kaupunkistrategian yksi päätavoitteista on 
lapsiystävällisyys. Tavoitteeseen tähtäävien toimenpiteiden on oltava 
muutakin kuin sanahelinää, ja tärkeimpien tavoitteiden on toimittava 
ohjenuorana myös silloin, kun kaupungin taloudessa on haasteita – 
etenkin juuri silloin. Yhdeksi lapsiystävällisyyden menestystekijäksi 
ja teoksi olemme kirjanneet strategiaan laadukkaan ja turvallisen 
varhaiskasvatuksen ja opetuksen ohella – Rohkeasti omanlaista 
perhepolitiikkaa, Kokkola-lisä perhepolitiikan keskiössä. Nyt olemme 
kuitenkin talousarviokäsittelyssä päättäneet tiukan äänestyksen 
jälkeen toimia vastoin tärkeää strategista tavoitettamme, 
hyväksymällä vuodelle 2025 budjetin, jossa Kokkola-tukea varten ei 
ole varattuna määrärahaa. Tuen lakkautus heikentää perheiden 
tilannetta ja päätös on räikeästi ristiriidassa kaupunkistrategian 
lapsiystävällisyystavoitteiden kanssa. 
 
Kuntalisän hyödyt eivät ole yksipuolisia. Tuki on moninkertaisesti 
edullisempi vaihtoehto kaupungille kuin lapsen 
varhaiskasvatuspaikka. Nyt kulut kasvavat budjetin toisessa kohtaa, 
kun paikkoja tarvitaan lyhyellä aikavälillä yhä enemmän ja yhä 
pienemmille lapsille 
sisaruksineen. Suurimmat syyt vuoden 2024 varhaiskasvatuksen 
määrärahaylitykseen ovat mm. väliaikaisten yksiköiden perustamiset 
sekä henkilöstökulujen ylitys. Tuleeko kuntalisän lakkauttamisella 
todellisuudessa kustannussäästöä vai tuleeko käymään 
päinvastoin? Oikeaaikainen tiedottaminen ja kuntalaisten 
kuuleminen ovat keskeisessä roolissa päätöksenteossa. 
Päätöksenteon tueksi perheiden näkemystä ei kuultu, eikä heiltä sitä 
edes kysytty. Valmistelussa ei tehty lapsivaikutusten arviointia, eikä 
muitakaan vaikutuksia 
selvitetty. 
 
Esitän yhdessä valtuustoaloitteen allekirjoittajien kanssa, että 
valtuustolle tuodaan mahdollisimman pian selvitys, jossa esitetään 
miten Kokkola-tuen lakkautus vaikuttaa perheisiin ja siten lapsiin, ja 
miten laadukas ja turvallinen varhaiskasvatus taataan 
tulevaisuudessakin kaikille sitä tarvitseville kokkolalaislapsille, 
silloinkin jos varhaiskasvatuksen (esim. alle 1-vuotiaiden) lapsimäärä 
kasvaa huomattavasti tuen poistuessa. Selvitystä varten on tehtävä 
lapsivaikutusten arviointi ja on kuultava pienten lasten perheitä. Kun 
selvitys ja vaikutusten arviointi on tehty, se tuodaan arvioitavaksi 
valtuustolle, jotta valtuusto voi lapsiystävällisyystavoitteiden 
näkökulmasta ja kaikkien 
tarpeellisten tietojen valossa ottaa asiaan uudelleen kantaa. 



 
Selvityksestä tulee käydä ilmi ainakin, miten tuen lakkautus vaikuttaa 
tai voi vaikuttaa: 
-  perheisiin ja siten lapsiin (kysely perheille) 
-  varhaiskasvatuksen henkilöstöön 
-  varhaiskasvatuksen tiloihin 
-  varhaiskasvatuksen muihin resursseihin 
-  varhaiskasvatuksen kustannuksiin 
 
Selvityksen tulee myös antaa vastaus seuraaviin kysymyksiin: 
-  Miten kuntalisää on viime vuosina markkinoitu perheille? 
-  Miten ja millä aikataululla kuntalisän lakkautuksesta on tiedotettu 

perheitä? 
-  Miten taataan laadukas ja turvallinen varhaiskasvatus 

asianmukaisissa tiloissa kaikille sitä tarvitseville lapsille?” 
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Päätös Kaupunginvaltuusto päätti merkitä aloitteen pöytäkirjaansa ja saattaa 
sen kaupunginhallituksen käsittelyyn. 

 


